

# ຊາວແຂວງຫຼູໜານ ສປ ຈີນ ໄດ້ເຊື່ອມໂຍງເຂົ້າກັບສັງຄົມລາວຢ່າງເລິກເຊິ່ງ: “ໃນປະເທດລາວຖ້າທ່ານສາມາດເວົ້າພາສາຫຼູໜານໄດ້, ທ່ານຈະບໍ່ຫຼົງທາງ”



ນີ້ຄືຈາກເມືອງຊ້າວຕິ່ງ ແຂວງຫຼູໜານ ໄດ້ມາເປີດຮ້ານຄ້າຢູ່ແຖວຖະໜົນໂຮງກາຍະສິນ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນເປັນຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ, ຖະໜົນສາຍນີ້ ຊາວຈີນທີ່ອາໄສຢູ່ຄຸມນັ້ນເອີ້ນວ່າ: “ຖະໜົນຊ້າວຕິ່ງ”.



ຢູ່ນະຄອນ-ຫຼວງພະບາງແຂວງຫຼວງພະບາງທາງພາກເໜືອ ຂອງປະເທດລາວ, ທ່ານ ນາງ ຕັງສຽວຍິນ (Tang Xiaoyan, ຜູ້ຢູ່ເບື້ອງຊ້າຍ) ນັກທຸລະກິດຫຼູໜານໄດ້ຕ້ອນຮັບນັກທ່ອງທ່ຽວຈີນ ຢູ່ໜ້າຄາວເຕີຂອງໂຮງແຮມຕີນ.



ທ່ານ ຫຼີເວີນເຕີ (Li Wenke, ຜູ້ຢູ່ທາງກາງ) ປະທານສະພາການຄ້າແຂວງຫຼູໜານ ສປ ຈີນ ປະຈຳ ສປປ ລາວ ໄດ້ແນະນຳເຄື່ອງຈັກອຸປະກອນການກໍ່ສ້າງທີ່ ບໍລິສັດທິງສິງການຄ້າ ຂາເຂົ້າ-ຂາອອກ ຈຳກັດຜູ້ດຽວ ເປັນຕົວແທນຈຳໜ່າຍ ໃຫ້ລູກຄ້າ.



ວັນທີ 10 ສິງຫາຜ່ານມາ, ຄະນະນັກຂ່າວທັງສີມິມລາຍວັນຫຼູໜານ ແລະ ໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ ໄດ້ສຳພາດ ທ່ານ ຫຼີເວີນເຕີ ປະທານສະພາການຄ້າແຂວງຫຼູໜານ ສປ ຈີນ ປະຈຳ ສປປ ລາວ, ປະທານ ບໍລິສັດທິງສິງການຄ້າ ຂາເຂົ້າ-ຂາອອກ ຈຳກັດຜູ້ດຽວ.

ອາຊຽນ ແມ່ນຄູ່ການຄ້າ ໃຫຍ່ອັນດັບໜຶ່ງຂອງແຂວງ ຫຼູໜານ ທາງພາກກາງຂອງ ຈີນ. ປະເທດລາວເປັນໜຶ່ງໃນ ປະເທດສະມາຊິກອາຊຽນ ທີ່ ມີນັກທຸລະກິດ ຈາກແຂວງຫຼູ ໜານຂອງຈີນຫຼາຍທີ່ສຸດ. ເລື່ອງກ່ຽວກັບ “ນັກທຸລະ ກິດຫຼູໜານ 100.000 ຄົນ ມາ ດຳເນີນທຸລະກິດຢູ່ລາວ” ຖືກ ເຜີຍແຜ່ຢ່າງກວ້າງຂວາງ ໃນ ວົງການຊາວຈີນ ທີ່ອາໄສຢູ່ ປະເທດລາວ. ທ່ານ ສິມມາດ ພິນເສນາ ຮອງປະທານສະພາ ແຫ່ງຊາດລາວ ໄດ້ໃຫ້ສຳພາດ ຕໍ່ນັກຂ່າວທັງສີມິມລາຍວັນຫຼູ ໜານວ່າ: ຢູ່ລາວ ມີຄຳເວົ້າທີ່ ນິຍົມກັນວ່າ, ຖ້າທ່ານສາມາດ ເວົ້າພາສາຫຼູໜານໄດ້, ທ່ານກໍ ຈະບໍ່ຫຼົງທາງ.

ສະພາການຄ້າຫຼູໜານປະ ຈຳ ສປປ ລາວ ມີສະມາຊິກ ຫຼາຍກວ່າ 2.500 ແຫ່ງ, ໄດ້ ກະຈາຍຢູ່ທົ່ວປະເທດລາວ. ນັກ ທຸລະກິດຫຼູໜານຢູ່ລາວ ໄດ້ ປະກອບສ່ວນອັນສຳຄັນເຂົ້າ ໃນການພັດທະນາເສດຖະກິດ ຂອງປະເທດລາວ ແລະ ຊຸກ ຍູ້ການຮ່ວມມືດ້ານເສດຖະກິດ ການຄ້າ ລະຫວ່າງ ລາວ ແລະ ຈີນ ດ້ວຍຄວາມຫວັງຫັນ, ຈິດ ໃຈສຸຂີນຜ່ານຜາ ແລະ ກ້າວ ເດີນໄປໜ້າຢ່າງບໍ່ຢຸດຢັ້ງ.

ໃນຊຸມປີຜ່ານມາ, ໄປຄຽງ ຄູ່ກັບການເປີດສະຖານກິງສູນ ໃຫຍ່ ສປປ ລາວ ປະຈຳນະ ຄອນຊາງສາແຂວງຫຼູໜານ, ການເປີດນຳໃຊ້ເສັ້ນທາງລົດ ໄຟ ລາວ-ຈີນ ແລະ ເປີດສາຍ ການບິນໂດຍກົງ ລະຫວ່າງ ແຂວງຫຼູໜານ ກັບ ປະເທດ ລາວ, ການໄປມາຫາສູ່ກັນ ລະຫວ່າງ ປະເທດລາວ ແລະ ແຂວງຫຼູໜານ ນັບມື້ມີຄວາມ ສະດວກສະບາຍຢັ້ງຢືນ ແລະ ການຮ່ວມມືດ້ານເສດຖະກິດ ການຄ້າ ລະຫວ່າງ ສອງຝ່າຍ ກໍໄດ້ເຂົ້າສູ່ລວງເລິກຕື່ມອີກ.

ໃນເດືອນສິງຫາປີນີ້, ຄະ ນະນັກຂ່າວຈາກ ທັງສີມິ ມລາຍວັນຫຼູໜານ ແລະ ໂທລະ ພາບແຫ່ງ ຊາດລາວ ໄດ້ດຳ ເນີນການເກັບກຳຂ່າວຮ່ວມກັນ ຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ປະ ເທດລາວ. ຖືໂອກາດນີ້, ສອງ ຝ່າຍ ໄດ້ດຳເນີນການແລກ ປ່ຽນກັນຢ່າງເລິກເຊິ່ງ, ຖອດ ຖອນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ,

ຮ່ວມກັນເລົ່າເລື່ອງລາວທີ່ໜ້າ ປະທັບໃຈກ່ຽວກັບຮ່ວມກັນ ສ້າງ “ໜຶ່ງແລວ ໜຶ່ງເສັ້ນ ທາງ” ຢ່າງມີຄຸນນະພາບສູງ ລະຫວ່າງ ລາວ ແລະ ຈີນ. ໃນໄລຍະຕົ້ນ ການໄຂ ກອງປະຊຸມລັດຖະມົນຕີ ຈີນ- ອາຊຽນ (10+1) ຄັ້ງທີ 21, ເມື່ອເດືອນກັນຍາຜ່ານມາ, ທັງ ສີມິມລາຍວັນຫຼູໜານ ໄດ້ເຜີຍ ແຜ່ບົດລາຍງານ ກ່ຽວກັບການ ໃຫຍ່ ທີ່ພາດທົ່ວຂໍ້: “Fortune Favors the Brave: Hunan Entrepreneurs in ASEAN”, ເພື່ອເລົ່າເລື່ອງລາວທີ່ໜ້າປະ ທັບໃຈ ແລະ ມີນຳໃຈຮັບຜິດ ຊອບຕໍ່ສັງຄົມຂອງນັກທຸລະ ກິດຫຼູໜານ ທີ່ສຸຂີນຜ່ານຜາ ເພື່ອສ້າງພາລະກິດຢູ່ປະເທດ ລາວ, ກຳປູເຈຍ, ຫວຽດນາມ, ອິນໂດເນເຊຍ, ມາເລເຊຍ, ສິງກະໂປ ແລະ ປະເທດອື່ນໆ.

ບົດໂດຍ: Deng Jing jing, Huang Xinran, Tang Yaxin; ພາບໂດຍ: Guo Li liang, Fu Cong



ຢູ່ນະຄອນ-ຫຼວງພະບາງ, ທ່ານ ເສີນເວີນລິງ (Shen Wenliang, ຜູ້ຢູ່ເບື້ອງຂວາ) ນັກທຸລະກິດແຂວງຫຼູໜານ ໄດ້ ແນະນຳລົດບັນທຸກຍີ່ຫໍ້ຈີນໃຫ້ລູກຄ້າລາວ.



ຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ທ່ານ ລຽວຈຸນ (Liu Jun, ຜູ້ຢູ່ເບື້ອງຊ້າຍ), ຫົວໜ້າ ຝ່າຍບໍລິຫານຂອງ ບໍລິສັດ ບີຊີຊີ ອຸດສາຫະກຳ ຈຳກັດຜູ້ດຽວ ກວດກາຜະລິດຕະພັນສຳເລັດ ຮູບໃນໂຮງງານການຜະລິດ.



ຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ທ່ານ ຈ່າງຄຸນຣົງ (Zhang Kunrong), ປະທານ ກຸ່ມບໍລິສັດ ດົງຖ່າຍ ຈຳກັດ ຢູ່ໃນ ຮ້ານຊຸເປີມາເກັດ Giraffe Super ຂອງຕົນ.



ການສຳພາດຮ່ວມລະຫວ່າງໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ນັກຂ່າວແຂວງຫຼູໜານ  
湖南日报《闽东盟》与老挝国家电视台联合采访